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dowiedziałam się, że NIK przeprowadza kontrolę Nadleśnictw zarządzających lasami 

Puszczy Białowieskiej, której zadaniem jest zbadanie wpływu działalności gospodarczej na 

stan środowiska Puszczy Białowieskiej.   

W związku z tym chciałabym poinformować, że stowarzyszenie Federacja Zielonych 

GAJA od 2 lat zajmuje się problemami Puszczy Białowieskiej.  

Obecnie FZ GAJA prowadzi projekt PRZEJRZYSTOŚĆ ZARZĄDZANIA LASAMI 

PUBLICZNYMI NA OBSZARACH PRZYRODNICZO CENNYCH NA PRZYKŁADZIE 

PUSZCZY BIAŁOWIESKIEJ, na który uzyskaliśmy grant Fundacji im. Stefana Batorego.  

W ramach projektu uzyskaliśmy wiele informacji na temat prowadzonej gospodarki leśnej, 

ochrony przyrody, stanu środowiska Puszczy Białowieskiej oraz realizowania przez 

Nadleśnictwa prawa obywateli do dostępu do informacji publicznej.  

W 2003 roku złożyliśmy zawiadomienie do Prokuratury o podejrzeniu popełnienia 

przestępstwa w związku z wycięciem ponad stuletnich dębów w rezerwacie, w pasie 

przygranicznym Polska-Białoruś.  

Śledztwo prowadzone przez Prokuraturę w Hajnówce zostało umorzone, ale w związku z 

niejasnościami oraz podejrzeniami o złamanie zasady bezstronności śledztwa złożyliśmy 

pismo do Rzecznika Praw Obywatelskich, z prośbą o wskazanie możliwości wyjaśnienia 

podejrzewanych nieprawidłowości. Jednocześnie dysponujemy ekspertyzą pracownika 

naukowego PAN, która potwierdza, że wycięcie ponad stuletnich drzew w rezerwacie było 

bezprawne. 

W związku z powyższym deklaruję współpracę w formie udostępnienia wszystkich 

posiadanych informacji. 

Jestem przekonana, że współpraca ta przyczyni się do lepszej ochrony cennych zasobów 

przyrody i środowiska naturalnego Polski. 

 
 


